
Інформація голови комітету Л. Гриневич на засіданні комітету 

(14 січня 2015 р.) щодо врахування пропозицій Комітету з питань науки і 

освіти до розподілу видатків Державного бюджету України на 2015 р. 

Попередній проект бюджету на 2015 р. зменшував загальне фінансування 

Національної академії наук України та галузевих національних академій, що 

ставило під загрозу саму можливість їх існування. Заплановане в проекті 

бюджету на 60 % зменшення фінансування галузевих академій призвело б до 

драматичного скорочення кількості науковців і згортання великої кількості 

наукових досліджень. Натомість, дефіцит фінансування вдалося скоротити до 

25 %, що дасть змогу їм при оптимізації видатків продовжувати свою наукову 

діяльність.  

Одним із принципових питань, яке відстоював комітет, було збереження в 

законодавстві норм щодо заробітних плат, надбавок і доплат. Вдалося зберегти 

фінансові гарантії доплат педагогічним і науково-педагогічним працівникам, 

зокрема в частині доплат за наукові ступені та вчені звання. 

Разом з тим, у Законі про Державний бюджет на 2015 р. є норма, яка 

дозволяє Кабінету Міністрів України в поточному році регулювати всі норми 

щодо оплати праці. Л. Гриневич повідомила, що до уряду вже направлений 

депутатський запит із проханням поінформувати суспільство, як така позиція 

може відбитись на оплаті праці педагогічних і науково-педагогічних 

працівників (Інформація Голови Комітету Лілії Гриневич на засіданні 

Комітету (14 січня 2015 року) щодо врахуванням пропозицій Комітету з 

питань науки і освіти до розподілу видатків Державного бюджету України 

на 2015 рік // Комітет з питань науки і освіти 

(http://kno.rada.gov.ua/komosviti/control/uk/index). – 2015. – 15.01). 

 


